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L’empaitada d’ànecs ha
estat durant molts anys
una de les activitats lúdi-
ques i festives de la traves-
sia Tossols-Basil –al riu
Fluvià– del Club Natació
Olot (CNO). A partir d’ara,
i després de l’experiència
pilot de l’edició passada, se
celebrarà amb ànecs de
material plàstic.

El club ha volgut ser
sensible així a la creixent
conscienciació que hi ha
sobre el respecte als ani-
mals i a la natura en gene-
ral reforçada per la llei de
protecció dels animals del
govern català, i per això ha
pres aquesta decisió. Ha
fet, doncs, un pas enda-
vant en un moment en què
hi ha una encesa polèmica
per l’ús d’animals en festes
tradicionals, especial-
ment d’actualitat arran de
l’última empaitada d’à-
necs de Roses.

La decisió no és oportu-
nista, sinó que és fruit
d’un debat al si de l’entitat

de fa temps que, final-
ment, ha dut la junta del
Club Natació Olot a optar
per substituir els ànecs
vius per uns de plàstic. I
s’ha pres per unanimitat.
“A part que no és prudent,
ni elegant, no ens semblen
bé els jocs amb animals”,
ha afirmat el president del
club, Gaspar Senis. Ell ma-

teix ha recordat que l’em-
paitada d’ànecs es va co-
mençar a fer en un mo-
ment en què hi havia una
filosofia molt diferent
d’ara, que s’ha evolucionat
en la protecció dels ani-
mals.

De fet, Senis recorda
que mai no hi ha hagut cap
incident en què els ànecs
hagin pres mal. Tot al con-
trari, s’ha donat el cas
anecdòtic d’un partici-
pant figuerenc que va de-
cidir alliberar l’ànec que
havia empaitat en un es-
tany natural on hi havia al-
tres aus de la mateix espè-
cie. A part, el club no ha re-
but cap queixa de cap soci
pel fet d’haver suprimit els
ànecs de part de bo d’a-
questa activitat lúdica i
tradicional.

L’empaitada d’ànecs es-
tà inclosa en el programa
de la 62 edició de la traves-
sia que se celebra diumen-
ge vinent com a joc aquàtic
ja que, a més, els partici-
pants poden participar a
pescar síndries. Aquests
jocs estan previstos a un
quart de dues del migdia.
Els ànecs –n’hi ha de tres
mides– estan numerats i
qui els pesqui participarà
en el sorteig de quatre po-
llastres a l’ast.

En l’apartat esportiu, i
tot i que encara no hi ha
tancades les inscripcions,
el nombre de participants
es manté al voltant dels
cent cinquanta. Cal recor-
dar que és una cursa ober-
ta a tothom. ■

a El Club Natació Olot, que organitza la travessia, els implanta després de la prova pilot que va dur
a terme l’any passat a És una de les competicions històriques de la natació catalana

Jordi Casas
OLOT

Ànecs de plàstic per als jocs
de la Tossols-Basil d’Olot

“Entre els socis hi ha
moltes sensibilitats i
les hem volgut
respectar fruit d’una
evolució natural”
Gaspar Senis
PRESIDENT DEL CLUB NATACIÓ OLOT

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La data

Gaspar Senis, amb alguns dels ànecs que el Club Natació Olot ‘alliberarà’ al Fluvià amb motiu de la travessia ■ J.C.

1953
és l’any en què es va cele-

brar la primera edició de la
travessia Tussols-Basil recor-
dant els orígens del CNO.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —
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20
ànecs d’imitació ‘alliberarà’

al riu Fluvià el Club Natació
Olot per als jocs aquàtics de la
travessia Tossols-Basil.

L’entitat animalista Libe-
ra ha presentat una de-
núncia al Departament de
Territori i Sostenibilitat
de la Generalitat contra
l’empaitada d’ànecs que es
va fer el dia 16 d’agost a
Roses. En concret, Libera
es basa en el vídeo en què
es veu una noia que agafa
un ànec per les potes i l’uti-

litza per agredir un acti-
vista en defensa dels ani-
mals que la gravava amb
una càmera.

La denúncia, que va
presentar el president de
Libera, Carlos López, el
dia 25 reclama que “s’obri
una investigació per escla-
rir els fets que van donar
lloc a actes de maltracta-
ment i agressió a un ànec
en l’empaitada d’ànecs i
que s’identifiqui l’autora
del que consideren una
“infracció legal” en el marc
d’aquest polèmic acte.

L’entitat, a més, vol que
s’investigui l’actuació de
l’entitat organitzadora,

l’Associació Amics de les
Festes i les Tradicions de
Roses, i de l’Ajuntament
de Roses, i altres respon-
sables actius o passius
com a promotors i autori-
tats públiques municipals.

En la mateixa denún-
cia, Libera reclama “que
l’administració compe-
tent incoï el pertinent ex-
pedient sancionador a
tots els que resultin res-
ponsables de la infracció

per acció i omissió, inclosa
la persona agressora i l’en-
titat organitzadora i, si es-
cau, a l’Ajuntament de Ro-
ses”.

La denúncia de l’asso-
ciació Libera arriba des-

prés de més d’una setma-
na de polèmica entorn de
l’empaitada d’ànecs a Ro-
ses, sobretot arran que es
fes públic aquest vídeo,
que ja s’ha fet viral a la xar-
xa. S’han recollit més de
70.800 firmes perquè es
deixi de fer l’empaitada a
través de Change.org
(amb dades d’ahir a la tar-
da) i se n’han fet ressò di-
versos mitjans internacio-
nals.

L’Ajuntament de Ro-
ses, a conseqüència de la
polèmica, va anunciar que
faria una consulta popular
entre els rosincs. Mentres-
tant, altres ajuntaments,
com ara el de l’Escala i el
de Lloret de Mar, estan
eliminant les festes po-
pulars que inclouen ani-
mals i les estan modifi-
cant. Per exemple, a l’Es-
cala deixaran aquest any
de fer servir ànecs i pas-
saran a utilitzar pilotes
amb premis diversos en
la festa major. ■

a Libera vol que
s’investigui el vídeo
d’una noia que va usar
un ànec com a arma

Mar Vicente
ROSES

Denuncien
l’empaitada
de Roses

Una imatge extreta del polèmic vídeo, amb una noia usant un ànec d’arma ■ EPA

L’ús d’animals en les festes populars
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El turisme d’apartaments
de luxe va a l’alça a la de-
marcació de Girona. En
els últims quatre o cinc
anys, el sector ha detectat
un increment de les inver-
sions per reconvertir edifi-
cis que per la crisi no es po-
dien vendre o bé per cons-
truir noves edificacions
per convertir-les en habi-
tatges d’ús turístic, ja sigui
d’alt nivell o de gamma
mitjana, però a un públic
que busca unes comodi-
tats comparables als ho-
tels de cinc estrelles.

L’alcaldessa de Figue-
res i vicepresidenta del Pa-
tronat de Turisme de Giro-
na, Marta Felip, explica
que “aquest és un feno-
men de turisme bàsica-
ment urbà que és recent i
que està beneficiant Giro-
na i Figueres”. De fet,
aquesta tendència va co-
mençar fa uns anys a Bar-
celona i s’ha estès a les co-
marques gironines. La
prova és que en els cerca-
dors d’allotjament turístic
com ara Booking.com (un
dels de referència) actual-
ment es poden trobar di-
verses ofertes d’aquest ti-
pus d’apartaments. Són
habitatges molt ben equi-
pats, amb tots els serveis
–aire condicionat, xarxa
Wi-Fi i les últimes tecnolo-
gies– i on s’ha cuidat fins a
l’últim detall de la decora-
ció.

Segons l’empresari Mi-
quel Gotanegra, aquest ti-
pus d’allotjament atrau un
públic “diferent” que bus-
ca “oferta amb cuina i un
habitatge amb més espai”.
“Aquest tipus de client sol
fer estades més llargues”,
diu. Gotanegra hi afegeix

que aquests turistes cada
cop més estableixen la ba-
se de les vacances a Figue-
res i Girona, i des d’aques-
tes ciutats visiten tota la
demarcació, o fins i tot
Barcelona. “Aquest any
ens estem trobant amb es-
tades de fins a vuit i deu
dies, que feia anys que no
passava”, manté l’empre-
sari de Roses que, entre
d’altres, gestiona aquest
tipus d’allotjament.

El fenomen no se cen-
tra només a les ciutats, si-
nó també a diferents po-
blacions de la Costa Brava.
El president de Federatur,
Lluís Torrent, considera
que l’aparició d’aquest
nou tipus d’allotjament es-
tà creixent a causa del re-
punt dels preus i del crei-
xement del turisme. “Ha
arribat a comarques giro-
nines a través de la ciutat
però també a la costa, i són

tant apartaments com ca-
ses”, explica. Torrent hi
afegeix que “tot i que els
preus són elevats, llogar
un apartament acaba sent
millor, econòmicament,
que un hotel de la mateixa
categoria”.

Els empresaris del sec-
tor destaquen que el perfil
d’usuari dels habitatges
d’ús turístics són persones
d’alt nivell adquisitiu, que
viatgen amb la família o
per negocis. Pel que fa a les
nacionalitats, els empre-
saris no en destaquen cap
en concret, i són tant na-
cionals com estrangers.
Carles Tubert, gerent de
l’Associació d’Hostaleria
de l’Alt Empordà, explica
que “el perfil del client de
l’apartament de ciutat no
té res a veure amb el d’un
apartament de vacances
d’una destinació de costa”.
En el mateix sentit es pro-
nuncia Miquel Gotanegra,
que explica que “els apar-
taments de costa fa molts
anys que existeixen però
fins ara no s’havia produït
a les ciutats”. La diferèn-
cia està en el nivell dels
equipaments que demana
el client.

Pisos de la Sareb
El sector comenta que
aquest boom va començar
a partir de pisos o blocs
d’habitatges que sortien
de la Sareb, el banc dolent.
Els inversors els compra-
ven i els reconvertien en
allotjaments turístics. Ai-
xò ha fet que algunes edifi-
cacions que feia temps que
estaven tancades s’hagin
pogut reobrir, ara com a
negoci turístic.

Però en els últims dos
anys, s’ha començat a de-
tectar que ja no només són
pisos reformats, sinó que

ja se’n construeixen de
nous. L’empresari Miquel
Gotanegra adverteix, pe-
rò, que caldrà veure “fins
on arriba la demanda real”
d’aquest tipus d’allotja-
ment. L’alcaldessa de Fi-
gueres, Marta Felip, és del
mateix parer i assegura:
“Volem que hi hagi el mà-
xim ventall d’oferta sem-
pre que hi hagi negoci per
a tothom.”

Vint llicències a Figueres
La ciutat de Figueres està
vivint aquesta tendència a
l’alça directament i, se-
gons l’alcaldessa, Marta
Felip, des de principis
d’any l’Ajuntament ha re-
but vint peticions de lli-

cència per obrir habitat-
ges d’ús turístic. “Això de-
mostra l’impacte que té”,
hi afegeix. Felip considera
que el fet que hi hagi inver-
sions en aquest sentit sig-
nifica que “Figueres està
aconseguint que el visi-
tant que ve a l’Empordà
pernocti a Figueres i des
d’aquí visiti la comarca”.
L’alcaldessa també desta-
ca que són apartaments
de “moltíssima qualitat” i
que això és el que busca
l’Ajuntament. En aquest
sentit, diu que es reforça-
rà l’àrea de disciplina ur-
banística: “No volem que
proliferin apartaments
clandestins i de baixa qua-
litat.”

Precisament, sobre el
tema de la regulació, el ge-
rent de l’Associació d’Hos-
taleria de l’Alt Empordà,
Carles Tubert, destaca la
importància que l’aparta-
ment turístic estigui “re-
gulat”. Assegura que el fet
que hi hagi peticions de lli-
cències és bo “perquè són
edificis en desús majorità-
riament al centre comer-
cial urbà i tot el que són in-
versions a la ciutat benefi-
cia, i més en aquest cas,
que són apartaments tu-
rístics amb uns equipa-
ments de nivell”. “Aquest
interès per fer inversions
diu molt del potencial de la
destinació i del seu atrac-
tiu”, hi afegeix. ■

Imma Bosch / Mar Vicente
GIRONA

Els apartaments de lu
MERCAT · Creix l’oferta d’habitatges turístics d’alt nivell a
les comarques gironines CIUTATS · El turista estableix la
base de la seva estada a Girona i Figueres PERFIL · Solen
ser famílies i empresaris d’alt poder adquisitiu

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

“L’apartament és un
tipus d’allotjament
que s’havia donat a la
costa, però no a les
ciutats”
Miquel Gotanegra
EMPRESARI TURÍSTIC

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —
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“Cada vegada hi ha
més apartaments de
luxe. L’ocupació ha
crescut i hi ha més
interès per llogar”
Lluís Torrent
PRESIDENT DE FEDERATUR

“El fenomen del
turisme urbà està
beneficiant Figueres i
Girona”
Marta Felip
VICEPRESIDENTA DEL PATRONAT DE
TURISME COSTA BRAVA- GIRONA

A Figueres, a tocar del Museu
Dalí, acaben d’obrir els

apartaments de luxe The Museum

Apartments, a sobre de la Llibreria

Surrealista ■ JOAN SABATER

Turisme a les comarques gironines
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El PP de les comarques gi-
ronines es va voler erigir
ahir com al fre a l’indepen-
dentisme i la ruptura amb
l’Estat espanyol. El cap de
llista dels populars giro-
nins, Enric Millo, va pre-
sentar, ahir a la tarda, a la
plaça Constitució de Giro-
na, la llista a les eleccions
al Parlament de Catalu-
nya en un acte amb una
forta carrega simbòlica,
per l’espai escollit.

Millo va destacar que
els populars gironins són
l’única garantia contra
aquells que “busquen el
trencament amb Espa-
nya”. “Esperem tenir un
bon resultat que ens per-
meti aturar aquells que
amb mentides i enganys
han intentat durant els
darrers anys que Catalu-
nya es trenqui”, va dir, al-
hora que va advertir que el
procés comportaria sortir
de la UE.

El lloc de la presentació
de la candidatura del PP
no podia ser més adient,
amb la foto de pràctica-
ment tos els membres de
la llista al voltant de la re-

producció en bronze de
l’única nena nascuda a Gi-
rona el 6 de desembre de
1978, dia que es va pro-
mulgar la primera consti-
tució democràtica de l’Es-
tat espanyol després del
franquisme. ■

a Enric Millo va presentar ahir, a la plaça Constitució, la llista per a les eleccions
del 27-S a Va anunciar inversions de l’Estat a la casa natal de Salvador Dalí

El PP de Girona vol ser el
fre a l’independentisme

Joan Trillas
GIRONA

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La frase

La presentació també va ser
el marc escollit pel candidat
popular gironí per anunciar
que el proper pressupost ge-
neral de l’Estat incorporarà
500.000 euros que es desti-
naran a la rehabilitació de la
casa natal de Salvador Dalí,
situada a Figueres i propietat
de l’Ajuntament. La data es-
collida per fer-ho també era
simbòlica: “Avui –per ahir– es
commemora el 50è aniversa-
ri del viatge triomfal que Sal-
vador Dalí va fer des de Ceret
fins a Perpinyà.” El líder dels

“Volem aturar aquells
que amb mentides
han intentat durant
anys que Catalunya
es trenqui”

Enric Millo
CAP DE LLISTA DEL PP A GIRONA

Enric Millo, al centre, amb la resta dels membres de la llista dels populars ■ MANEL LLADÓ

populars gironins va voler re-
marcar que aquesta havia es-
tat una prioritat que s’havia
fixat el partit per a Girona. Es-
pecialment perquè aquest és
un projecte que s’arrossega
des de fa anys i que fins ara
no s’havia materialitzat. Mi-
llo, a més, no es va estar de
destacar l’espanyolitat del
pintor empordanès. “Dalí va
ser un geni universal que va
estimar Catalunya i que, com
nosaltres, també se sentia
espanyol i defensava també
la seva espanyolitat.”

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

L’Estat vol invertir a la casa de Dalí

Unió ha presentat esme-
nes al pressupost general
de l’Estat perquè es desti-
nin partides a 9 projectes
gironins, que suposarien
una inversió global de més
de 4 milions d’euros, se-
gons van explicar ahir la
diputada Montse Surroca
i el senador Pere Malu-
quer. Entre aquestes es-
menes –que són a banda
de les que fetes junt amb
CDC per grans temes d’in-

fraestructures, com ara
l’N-II– destaca el milió
d’euros que es demana per
al projecte Vies Verdes Ca-
mí Fluvial de la Tordera i
els 750.000 per a l’amplia-
ció d’un pont sobre el Se-

gre a l’antiga carretera de
Puigcerdà a Queixans.
També es reclama mig mi-
lió per a quatre projectes:
la recuperació de la platja i
el passeig de Griells a l’Es-
tartit; el Centre d’Inter-

pretació Remença i Faràn-
dula de Sant Feliu de Palle-
rols; l’enllaç de la C-26
amb l’N-260 a Ordis i Na-
vata, i l’aportació d’aigua
potable a la urbanització
Pleta de Saga. També sol-
liciten 300.000 euros per
impulsar els Jocs Olímpics
i Paralímpics d’Hivern
2026 i 50.000 per al Con-
grés Internacional de la
Síndrome de Moebius, que
es farà a Roses el 2017. Per
últim, volen que es modifi-
quin els accessos des de
l’N-260 a Isòvol, tot i que
no en concreten la parti-
da.

Risc per a l’economia
El cap de llista d’UDC per
al 27-S, Xavier Dilmé, va
qualificar el pressupost
presentat per Montoro de
“càstig i manca de respec-
te als gironins” i va alertar
que afecten “la competiti-
vitat i la reactivació econò-
mica, i per tant la creació
d’ocupació al territori”. ■

a Presenta 9 esmenes
pròpies sobre Girona,
a banda de les
conjuntes amb CDC

Unió demana 4 milions
més a l’Estat pel 2016

L.A.
GIRONA

Maluquer, Dilmé i Surroca van fer ahir una roda de premsa

sobre els pressupostos a la seu d’UDC a Girona ■ EL PUNT AVUI
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El director general de Co-
merç, Josep Maria Reca-
sens, ha formalitzat la sig-
natura de dos convenis de
dinamització comercial a
Figueres i Roses, per al fo-
ment del comerç urbà en
aquests municipis. L’ob-
jectiu d’aquests convenis
que la Generalitat ha sig-
nat amb els Ajuntaments i
amb les associacions de
comerciants és “crear si-
nergies comercials urba-
nes capaces de donar res-
posta a les necessitats ac-
tuals dels consumidors i
conveRTir els centres co-
mercials a cel obert en
motor de la revitalització
comercial i urbanística
del seu entorn”, segons
va informar ahir el De-
partament d’Empresa i
Ocupació. Això es tra-
dueix en una subvenció
de 35.000 euros en el cas
de Figueres, i de 15.000
en el cas de Roses. ■

Redacció
FIGUERES / ROSES

Convenis
amb el comerç
de Roses
i Figueres

L’alcalde de Calonge, Jordi
Soler, i diversos regidors i
tècnics del consistori van
recórrer ahir en cadira de
rodes el trajecte que sepa-
ra l’oficina d’informació
turística de Sant Antoni
de la platja de Torre Valen-
tina, en una acció promo-
guda conjuntament amb
el grup Mifas per avaluar la
supressió progressiva de
barreres arquitectòniques
al nucli i patir, en primera
persona, les dificultats
amb què es poden trobar
les persones que depenen
d’una cadira de rodes per
desplaçar-se.

Pel que fa a l’espai pú-

blic de l’itinerari, el presi-
dent de Mifas, Albert Car-
bonell, va posar poques ob-
jeccions: bàsicament el fet
que el mostrador de l’ofici-
na d’atenció de la policia
local era massa elevat per
a un ciutadà assegut en
una cadira de rodes. I els
responsables municipals
van poder comprovar que,

tot i les millores, fer anar la
cadira de rodes entre els
guals adaptats pot ser
molt més complicat del
que sembla caminant.

Durant el recorregut, el
seguici en cadires de rodes
va passar pels jocs infan-
tils adaptats al passeig ma-
rítim o els punts d’infor-
mació al visitant llegibles
en braille, igual que la guia
turística editada en el
mandat anterior. Carbo-
nell i els responsables de
Mifas van fer notar que hi
ha assignatures pendents
en molts establiments pri-
vats, sovint amb esglaons
per accedir-hi o sense lava-
bos adaptats. En aquest
sentit, van proposar in-
centivar fiscalment

l’adaptació de negocis en
funcionament, a través de
bonificacions en el paga-
ment de tributs munici-
pals com ara l’IBI –a Olot
van signar un conveni

amb el consistori per in-
centivar-ho–. L’alcalde,
Jordi Soler, va explicar
que els nous establiments
ja han d’obrir complint les
normatives. ■

Emili Agulló
SANT ANTONI DE CALONGE

Edils i tècnics van
en cadira de rodes
per Sant Antoni
a El consistori i Mifas consciencien treballadors municipals
sobre la feina a fer a Demanen incentius als negocis privats

900
banys de persones amb mo-

bilitat reduïda hi ha ja, aquest
estiu, a la platja de Torre Va-
lentina.

El municipi va començar el
2005 el programa La Platja a
l’abast de tothom, pioner per-
què persones en cadires de
rodes poguessin prendre un
bany amb cadires amfíbies.
Des d’aleshores ha crescut el

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La xifra

L’expedició en cadires de rodes d’ahir a Sant Antoni ■ E.A.

nombre de cadires, monitors
i la dotació de zones d’ombra
i aparcaments. Enguany ja hi
ha 900 banys adaptats, amb
la previsió de superar el miler.
Pel municipi, és un segment
turístic que cal potenciar.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Un miler de banys adaptats

CUJEDA
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ARREUESPANYA

L'associació animalista Libera!
ha presentat una denúncia da-
vant el Departament de Territori i
Sostenibilitat contra els promotors
de l’«empaitada d'ànecs», una tra-
dició de Roses (Alt Empordà) que
consisteix a llançar ànecs a l'aigua
perquè els atrapin els banyistes.

Segons ha informat l'associació
en un comunicat, la denuncia de-
mana a la Generalitat que obri
expedient sancionador als orga-
nitzadors -Associació d'Amics de
les Festes i Tradicions de Roses-
per entendre que la celebració
vulnera la normativa sobre pro-
tecció d'animals.

A més, Libera! demana al De-
partament de Territori que obri
una investigació per identificar
una persona que en l'última edi-
ció de l’«empaitada» va llançar
un ànec contra un activista que es-
tava gravant l'acte, per si pot ser
sancionada per maltractar l'ani-
mal.

L'associació, que ha aportat una
còpia del vídeo que mostra aquests
fets, ha recollit 70.000 firmes a
través de l'organització change.org
perquè s'il·legalitzi la tradició de
Roses, després de recordar que ce-
lebracions similars ja s'han su-
primit en poblacions com l’'Esca-
la (Alt Empordà), Sagunt (Valèn-
cia) o Pica Fort (Mallorca). 

EFE | ROSES 

Denuncien a la
Generalitat
l’«empaitada
d'ànecs» que se
celebra a Roses 

El principal sospitós del doble
assassinat de Conca, Sergio Mo-
rate, va decidir ahir recórrer la
decisió d'un jutge romanès de
lliurar-lo a les autoritats espanyo-
les,  segons va anunciar l'advoca-
da de l'acusat, Claudia Candea.

«Presentarem demà el recurs
del seu lliurament a Espanya da-
vant la Cort d'Apel·lació de Timi-
soara» (oest de Romania), va dir
Candea després de reunir-se amb
Morate a la cel·la de la comissaria
d'aquesta ciutat romanesa, on el
sospitós es troba en presó pre-
ventiva. «Donaré voltes avui a la
motivació que presentarem en el
recurs contra l'extradició, encara
que no és obligatori haver de fer-
ho», ha precisat a Efe l'advocada en
una conversa telefònica.

L'acusat, de 29 anys, ha dit amb
anterioritat que considera que no
tindrà un procés just a Espanya per
la mediatització del cas i pel fet que
«tots ja el consideren culpable» del
doble assassinat.

El cas passarà ara a l'Alta Cort de
Cassació i Justícia, a Bucarest, que
quan rebi el recurs disposarà de
tres dies per pronunciar-se sobre
el dictamen del magistrat Flavius   
Ionescu, jutge de la Cort d'Apel·la-
ció de Timisoara, que dilluns pas-
sat havia donat el llum verd a l'ex-
tradició a Espanya de Morate.

Si el recurs no prospera, el sos-

pitós serà traslladat a Espanya du-
rant els següents deu dies.

Candea, advocada d'ofici, va
indicar que deixarà de ser la re-
presentant de Morate davant la jus-
tícia romanesa en el moment en
què presenti demà el recurs a la
Cort d'Apel·lació de Timisoara i
que el sospitós tindrà un altre ad-
vocat d'ofici designat a la capital ro-
manesa.

El suposat autor del crim de
Conca va ser detingut el passat 13
d'agost a Lugoj, una localitat ro-
manesa de gairebé 50.000 habi-

tants, per una ordre europea d'ar-
rest dictada per la justícia espa-
nyola. Se sospita que Morate va
sortir d'Espanya per la frontera
de Portbou, a Girona, amb el seu
propi cotxe, el mateix dia en què
van desaparèixer Laura del Hoyo
i Marina Okarynska i en què su-
posadament les va assassinar, el
passat 12 d'agost. 

La fiscalia sospita de l’amic
La Fiscalia de la localitat romane-
sa de Lugoj, encarregada del cas de
Sergio Morate a Romania, ha afir-

mat aquest dijous que Istvan Hor-
vath va mantenir contactes amb el
principal sospitós del doble as-
sassinat de Conca i el va ajudar
presumptament a fugir de la Jus-
tícia espanyola.

«El sospitós (Horvath), entre el
8 i el 13 d'agost, va contactar per te-
lèfon i altres sistemes de comuni-
cació amb Sergio Morate, a qui va
ajudar després a evadir una ordre
d'arrest internacional emès per
les autoritats espanyoles», ha afir-
mat la Fiscalia en un comunicat.

Horvath, acusat d'encobrir a
Morate, «es va desplaçar acom-
panyat de tres persones romane-
ses a Hongria, on es van trobar
amb el ciutadà espanyol», afe-
geix. Des Hongria van partir cap a
Lugoj, una petita ciutat situada a
l'oest de Romania. Morate va ser
detingut en un apartament d'a-
questa localitat llogat per Hor-
vath.

EFE | BUCAREST 

Sergio Morate recorre la decisió del
jutge romanès d’extradir-lo a Espanya 
La Fiscalia de Lugoj creu que l'amic romanès de Morate, Istvan Horvath, el va ajudar a fugir 

L'Audiència de Las Palmas ha re-
vocat l'acte de la jutge que va or-
denar l'ingrés a presó de Josefa
Hernández, la veïna de Fuerte-
ventura condemnada a sis mesos
per construir casa seva en un es-
pai protegit, i ha decretat la seva
immediata posada en llibertat,
segons ha dit la seva defensa.

La secció primera de l'Audièn-
cia determina així que la pena de
presó imposada a la coneguda
com a «àvia de Fuerteventura»
pot seguir en suspens, però amb
dues condicions: ha d’enderro-
car les obres que va fer il·legalment
en el seu habitatge de Betancuria
en un termini de sis mesos i no po-
drà  delinquir durant cinc anys.

Les filles de Josefa Hernández,
de 62 anys, s'han dirigit ja cap a
Lanzarote, on esperen reunir-se
amb la seva mare aquesta matei-
xa tarda a la sortida de la presó de
Tahíche.

Hernández va ser condemnada
l’any 2012 a sis mesos de presó pel
Jutjat Penal número 2 de Puerto del
Rosari per fer obres d'ampliació de
la casa que va heretar dels seus pa-
res al Parc Rural de Betancuria, tot
i tenir coneixement que no podia
fer aquest tipus d'obres, a través
d'altres denúncies anteriors.

La dona, que comparteix aquest
habitatge amb dos fills i tres néts
menors d'edat, va gaudir inicial-
ment d'una suspensió de la con-
demna que li va evitar ingressar a
la presó, però el jutjat que la va
condemnar li va retirar aquest be-
nefici aquest mateix estiu, ja que
no només va fer caure l'il·legalment
construït, sinó que va seguir fent
noves obres, per la qual cosa va ha-
ver d’ingressar a la presó.

EFE | PUERTO DEL ROSARIO 

L'Audiència de Las Palmas
mana alliberar de seguida
l’«àvia de Fuerteventura»
La condicio és que ha

d’enderrocar les obres que
va realitzar il·legalment en el
seu habitatge de Betancuria



El Grup Parlamentari de Con-
vergència i d'Unió han presentat
625 esmenes parcials, per valor de
1.100 milions d'euros, als Pressu-
postos Generals de l’Estat per al
2016 per a millorar les inversions
a Catalunya.

En un comunicat, el portaveu de
CDC, Pere Macias, ha explicat que
les esmenes «pretenen corregir el
greu dèficit d'inversions de l'Estat
a Catalunya, així com el caràcter
antisocial i antiproductiu dels
Pressupostos».

Dels 1.100 milions, 700 són per
partides de Foment, 300 per Medi
Ambient i Agricultura i 100 per a
Cultura.

El seu propòsit és aconseguir
uns pressupostos més socials i

solidaris, que permetin mantenir
el poder adquisitiu de les pen-
sions i de les prestacions socials,
amb partides destinades a millo-
rar l'ajuda oficial al desenvolupa-
ment i augments de les dotacions
destinades a Educació, Depen-
dència i Sanitat, així com les polí-
tiques actives d'ocupació.

El Grup Parlamentari que con-
tinuen compartint CDC i UDC
destaca l'esmena que pretén res-
tituir el Fons de Cohesió Sanitària,
«que aquest any ha eliminat el
Govern», i una altra per l'augment
«molt substancial» dels progra-
mes de pobresa infantil.

Perquè els Pressupostos dina-
mitzin efectivament l'economia,
presenten esmenes per corregir la
manca de dotacions de foment
dels sectors econòmics tant en
Agricultura com en Indústria, així
com per corregir l’«escassa» in-
versió en R + D + I.

En altres reclamen partides de
suport als sectors lleters i de frui-
ta dolça, a la lluita contra la plaga

del cargol poma, polítiques de su-
port a les PIMES i suport a Centres
Tecnològics i Parcs Científics ca-
talans.

També volen «corregir els oblits»
en el finançament als petits mu-
nicipis i als Jocs del Mediterrani de
Tarragona.

Després de precisar que les po-
lítiques ambientals estan «total-
ment menyspreades» pel Govern,
com el transport metropolità i la
lluita contra la contaminació ur-
bana, reclamen l'execució del car-
ril Bus-VAO de la B-23 (Barcelona-
Molins de Rei). 

EFE | MADRID 

CiU presenta 625 esmenes per
1.100 milions als pressupostos
Pere Macias ha explicat

que  «pretenen corregir el
greu dèficit d'inversions de
l'Estat a Catalunya»


Esmenes per corregir la
manca de dotacions de
foment dels sectors de
l’Agricultura i la Indústria

Les esmenes afirmen que les
polítiques ambientals estan
«totalment menyspreades»
pel govern

Morate anant cap al jutjat en una de les compareixences

DRAGOS BOTA/EFE

El cas passarà ara a l'Alta Cort
de Cassació i Justícia, a
Bucarest, que disposarà de
tres dies per pronunciar-se

El detingut ha dit que
considera que no tindrà un
procés just a Espanya per 
la mediatització del cas

CUJEDA
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Nova obertura!Nova obertura!

PER EMPORTAR
Tel. 972 29 87 09

OBERT CADA DIA

Plaça Catalunya, 15 - GIRONA

NOU SERVEI DE L’HHOOTTEELL VVIILLOOBBÍÍ
OBERT de 12 a 16 h

i de 19 a 22 h

Ctra. Aeroport s/n - 17185 Vilobí d’Onyar (Girona) - webmaster@hotelvilobi.com      Per a reserves, truqueu al tel. 972 47 34 83  
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LA VAIXELLA  
DE SILICONA

Una col·lecció de 
vuit estris d’allò més  

pràctics per a la teva cuina 

EL CONJUNT 
DE BIJUTERIA
Col·lecció de 7 conjunts 
diferents amb collaret, 

braçalet i arracades incloses

EL SET DE PICNIC
Tot el que necessites per

portar el menjar a qualsevol
lloc d’una manera còmoda,

moderna i funcional

EL SET DE PÍCNIC LES AVENTURES
D’EN TEO

Col·lecció de 4 contes
didàctics per alsmés 

petits de la casa 

Una fundacióha recollit 1.400 firmes per
evitar la celebració del correbou d’enguany

 Una associació animalista denuncia a la
Generalitat la festa dels ànecs de Roses2 i 3



Intenses campanyes contra
l’empaitadad’ànecs de
Roses i el correbou d’Olot

MARC MARTÍ

El trio Màia va
obrir la primera
jornada del
festival.

ELS MOSSOS ELS VAN
CAPTURAR DESPRÉS D’UNA
PERSECUCIÓ EN LA QUALVAN
ENVESTIR 3 PATRULLES15

4

L’Ajuntament de Girona i els
Agents Rurals  investiguen les cau-
ses de la mort d’una trentena d’à-
necs entre el parc de la Devesa i el
riu Ter, a l’altura de Fontajau.6

La formació es queixa que ha re-
but un seguit de respostes sense
sentit a diferents preguntes sobre
l’establiment gastronòmic.6

Francesc Ferrer tenia el cotxe es-
tacionat davant de casa.16

Enxampen
tres homes
carregant
una noia al
maleter a
Santa Coloma

Investiguen la
mort d’una
trentena
d’ànecs al Ter
i a la Devesa

ERC de Girona
denuncia la poca
transparència
amb el Vol

Crema el vehicle d’un
vocal de l’entitat
descentralitzada
de l’Estartit

Girona és la segona
ciutat amb més
«candidats» adherits
a Junts pel Sí12

A més a DdG

L’Acústica de Figueres engega motors
AMB L’OBJECTIU DE SUPERAR ELS 90.000 ESPECTADORS DE L’ANY PASSAT, EL FESTIVAL VA CELEBRAR AHIR UNA PRIMERA

JORNADA ON VAN BRILLAR ACTUACIONS COM LES DE MARINA BBFACE, DOVER, MAZONI I GERTRUDIS. 38

4
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l’associació animalista liBera!
ha denunciat els promotors de la
polèmica empaitada d’ànecs de
roses davant del departament de
territori i sostenibilitat i ha de-
manat que s’obri una investigació
per aclarir qui és la dona que
mentre participava a l’acte va uti-
litzar un ànec viu com a arma per
a colpejar un activista que l’esta-
va gravant. el vídeo ja ha donat la
volta al món i mitjans anglesos, xi-
nesos o russos se n’han fet ressó.

l’ong va presentar la denún-
cia administrativa aquest dime-
cres en què demanava l’obertura
d’una investigació per identificar
l’autora de l’agressió  també que
s’obri un expedient sancionador
a «tots els que resultin responsa-
bles de la infracció, per acció i
omissió, inclosa la persona agres-
sora, l’entitat organitzadora –l’as-
sociació amics de les Festes i
tradicions de roses– i, si s’escau,
a l’ajuntament de roses». consi-

deren provat que «en aquesta
activitat es produeixen  agres-
sions a animals, que no existeix
cap mena de control que vetlli per
a la seva protecció i que ja repre-
senta de per si una clara vulne-
ració de la normativa vigent (ar-
ticles 2 i 5 del decret legislatiu
2/2008, de 15 d’abril) pel sol fet
d’utilitzar ànecs per a una activi-
tat recreativa». Per això, han inclòs
a la demanda el vídeo que des de
fa dies circula per internet. 

la denúncia també fa referèn-
cia0 a la recollida de firmes en
contra de l’acte que hi ha en mar-
xa a la plataforma change.org,
que ja ha assolit prop de 70.000
signatures. de fet, els promotors
de la iniciativa i les entitats ani-
malista consideren que part del
suport a la campanya es deu al
ressó que les imatges han tingut
arreu. tant és així que mitjans a
nivell estatal però també d’altres
punts del món han publicat sobre
el tema. entre aquests hi ha el

Daily Mirroro el METRO de reg-
ne Unit, on al vídeo l’acompanya
el titular: «Un animalista colpejat
amb un ànec en un estrambòtic
festival català» però també en
alguns mitjans de la Xina o en una
televisió de rússia. 

Canvis a altres municipis
l’entitat animalista, a més, re-
corda que hi ha diversos muni-
cipis on fins ara se celebraven
aquest tipus d’espectacles però
que han decidit canviar-ho i sub-
stituir els animals per ànecs de
goma o pilotes com a sagunt
(valència) Picafort (Mallorca) o
l’escala. 

ROSES | G.TUBERT

L’associació animalista LIBERA! demana investigar l’agressora de l’animal al polèmic vídeo

Ressó mediàtic a diversos països. Diversos

mitjans de comunicació d’indrets com Regne Unit,

Xina o Rússia han publicat informacions als seus

portals sobre el vídeo, que ja ha tingut milers de

visualitzacions. 



El regidor de Festes, Francesc Gi-

ner (GdP), soci de govern de CiU as-

segura en respostes a través de la

xarxa social Facebook a una activis-

ta que s’han de treure les festes

amb animals i recorda que el seu

grup va presentar una moció per no

acceptar cap circ amb animals exò-

tics i «hem votat sempre en contra

de l’utilització dels animals per ac-

tes com els ànecs i els correbous».

Giner recrimina que constantment

es parli dels ànecs i no dels corre-

bous i diu que «per anular aquestes

festes o tenim majoria al ple (cos

que no ha passat fins avui dia) o fem

un referèndum i el guanyem». Amb

tot, diu «bona nit i fora toros i les

festes amb animals, això ho tinc

molt clar». 



El regidor de Festes
s’hi mostra contrari, a
través de Facebook

LES XARXES SOCIALS

divendres, 28 d’agost de 20152 3

TEMA DEL DIA

PROTESTES ANIMALISTES  els casos de roses i olot

Denuncien l’empaitada d’ànecs
de Roses davant de la Generalitat

L’empaitada d’ànecs de Roses d’aquest any.

ROSANA VIDAL
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Comarques
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Girona és la segona ciutat de
Catalunya que té més adherits a
Junts pel Sí en el marc de la
campanya «Fes-te candidat pel
sí». Ahir al vespre n’hi havia
1.388, segons les dades de la
llista unitària formada per Con-
vergència, Esquerra i indepen-
dents de cara al 27-S. La cam-
panya continua, de forma que les
xifres són provisionals fins que
no s’acabi definitivament la re-
collida de suports.

La primera ciutat en el ràn-
quing de candidats simbòlics
de la campanya és Barcelona,
amb 11.363. Al darrere hi ha Gi-
rona, amb 1.388; Sabadell, amb
1.351; Terrassa, amb 1.281; Sant
Cugat del Vallès, amb 993; Ba-
dalona, amb 927; Lleida, amb
890; Manresa, amb 788; Mataró,
amb 725; i Vic, amb 722. 

La llista unitària s’ha proposat
aconseguir 100.000 suports un
cop superat els dos primers rep-
tes que s’havia fixat. D’entrada
aconseguir-ne 13.500, 100 per
cadascun dels 135 diputats que
hi ha al Parlament de Catalunya.
Aquesta xifra es va aconseguir de
seguida, i la candidatura es va
proposar arribar als 40.930, que
era el número de voluntaris que
es van mobilitzar per fer possi-
ble la consulta del 9-N passat.

Aquest nombre també s’ha su-
perat aquesta mateixa setma-
na. Ara el nou objectiu de Junts
pel Sí és arribar a tenir el suport
de 100.000 persones. Ahir ja se
n’havien aconseguit la meitat,
exactament 54.258 candidats. 

Acte a Puigcerdà
El cap de la candidatura, Raül
Romeva, va ser ahir al vespre a
Puigcerdà precisament per po-
tenciar la campanya, on va as-
segurar que si el 27 de setembre
no guanya el «sí» a la indepen-
dència, «el no serà gestionat per
l'Estat governat pel PP». I va ad-
vertir: «O bé mirem endavant o

bé ens quedem pitjor, ja que la
resposta de l'Estat serà molt
dura». Romeva va fer aquestes
afirmacions en relació amb les
crítiques dels grups a l'oposició
a l'argument de la formació se-
gons el qual «la victòria del no és
la victòria d'Aznar i Rajoy». Ro-
meva va assenyala la candida-
tura va fer poca referència a les
crítiques rebudes pels altres
grups polítics a l'argumentari
de Junts Pel Sí i en què es diu que
«cal una gran força democràtica»
a la candidatura perquè «tot el
que no sigui suport al “sí”, serà
comptat com a “no” i la victòria
del “no” és la victòria d'Aznar i de

Rajoy».
Romeva va manifestar que

l'objectiu del programa de Fes-
te candidat de Junts pel Sí ha su-
perat ja els 40.000 candidats i que
ara  l'objectiu és arribar als
100.000. En aquest sentit va dir
que «aquesta llista té un valor
afegit, que és posar de manifest
que va de baix a dalt».

Més de 600 persones van acu-
dir al Casino Ceretà, amb capa-
citat per a 450, per assistir a la
presentació de la candidatura de
Junts pel Sí a Girona, que va
comptar amb la presència del
cap de llista, Lluís Llach, i de l'al-
calde de Girona, Carles Puig-
demont. També van participar
en l'acte la número nou a la llis-
ta de Barcelona, Marta Rovira, i
la número dos de la llista a Llei-
da, Carmina Castellví.

PUIGCERDÀ | ACN/DdG

Girona, la segona ciutat amb
més adherits a Junts pel Sí
Romeva: «O bé mirem endavant o bé ens quedem pitjor, perquè la resposta de l’Estat serà dura»

El cap de llista d’Unió Demo-
cràtica de Catalunya a Girona, Xa-
vier Dilmé, va qualificar ahir els
Pressupostos Generals de l’Estat
2016 «com un càstig i una manca
de respecte als ciutadans de Giro-
na, que tot i que fan la seva apor-
tació en matèria d’impostos, no en
reben el retorn». Dilmé va fer
aquestes declaracions acompa-
nyat de la diputada al Congrés,
Montse Surroca, i del senador
Pere Maluquer, durant la roda de
premsa de presentació de les es-
menes d’Unió Girona als PGE del
2016. Dilmé va destacar que els
comptes previstos per a l’any vi-
nent «afecten la competitivitat i la
reactivació econòmica d’aques-
tes comarques, i per tant, la crea-
ció d’ocupació al territori». També
va fer una crida als ciutadans que
voten el PP. «Han de saber que el

seu vot perjudica clarament els in-
teressos del gironins», va subratllar.

Montse Surroca i Pere Mal-
uquer van exposar les esmenes
que Unió presenta en clau gironi-
na als PGE 2016, amb les partides
que es detallen a continuació. En
primer terme, el suport i impuls de
la candidatura dels Jocs Olímpics
i Paralímpics d’Hivern 2026
(300.000€); seguidament la recu-
peració de la platja i el passeig de
Griells, a l’Estartit (500.000€); la ra-

terialització del projecte Vies Ver-
des Camí Fluvial de la Tordera (1
milió €); l’impuls del Centre d’In-
terpretació Remença i Faràndula
de Sant Feliu de Pallerols
(500.000€); el congrés Internacio-
nal del Síndrome de Moebius, que
es farà a Roses el 2017 (50.000€);
l’enllaç de la C-26 amb la N-260 als
termes d’Ordis i Navata (500.000€);
l’ampliació del pont sobre el riu Se-
gre, de l’antiga carretera de Puig-
cerdà a Queixans pel nucli de les

Pereres (750.000€);  la modificació
dels accessos a la població d’All
(Isòvol) des de la carretera N-260,
per les entrades nord i sud; i l’a-
portació d’aigua potable a la ur-
banització Pleta de Saga (Ger)
(500.000€).

GIRONA | DdG

El cap de llista de Girona,
Xavier Dilmé, titlla els
comptes de «càstig i manca
de respecte als gironins»



Unió presenta les esmenes en clau gironina

Pere Maluquer, Xavier Dilmé i Montse Surroca, d’esquerra a dreta. 
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PRESSUPOSTOS GENERALS DE L’ESTAT

2016

Jocs Olímpics d’Hivern 2026 300.000€

Recuperació platja Griells 500.000€

Vies Verdes 1 milió €

Centre Interpretació
Remença i Faràndula 500.000€

Congrés Internacional del 
Síndrome de Moebius 50.000€

Enllaç de la C-26 amb la
N-260 als termes
d’Ordis i Navata 500.000€

Condicionament i ampliació 
del pont sobre el riu Segre 750.000€

Modificació accessos a la població d’All

Aportació aigua potable a la 

ESMENES D’UNIÓ
PER GIRONA

Font: Unió Democràtica. DdG

EL RÀNQUING

1. Barcelona 11.363

2. GIRONA 1.388

3. Sabadell 1.351

4. Terrassa 1.281

5. Sant Cugat del Vallès 993

6. Badalona 927

7. Lleida 890

8. Manresa 788

9. Mataró 725

10. Vic 722

Acte de la candidatura de Junts pel Sí a Puigcerdà. 

ACN

El portaveu del PPC, Enric Millo,
ha explicat que s'ha aconseguit in-
troduir una esmena i incorporar
una nova partida als pressupostos
generals espanyols del 2016 per re-
habilitar la casa natal de Dalí, a Fi-
gueres. En concret, es preveu des-
tinar 500.000 euros al projecte. 
La rehabilitació de la casa natal de
Salvador Dalí és una idea que s'ha
anat arrossegant durant anys i va
estar a punt de concretar-se el fe-
brer del 2008 quan l'Ajuntament de
Figueres i el Ministeri d'Habitatge,
liderat en aquell moment per la so-
cialista Carme Chacón, van signar
un acord pel qual l'Estat es feia càr-
rec dels tres milions d'euros que
costaven les obres de remodelació
i museïtzació d'aquest espai.

Un acord però que no va arribar
a bon port ja que, tot i que les ob-
res es van arribar a licitar, fins ara
mai s'havia consignat cap partida
ni finançament als pressupostos
estatals. Durant molt temps, la
idea va estar aturada per la crisi
però fa un any, la comissió de
cultura del Senat va visitar la casa
situada al carrer Monturiol i, pos-
teriorment, Figueres va donar a co-
nèixer que estava estudiant amb el
Ministeri de Cultura fórmules de fi-
nançament publicoprivades per ti-
rar endavant aquest projecte.

Des del Ministeri, la intenció era
finançar el projecte a través del'1%
cultural però, des d'un principi, l'al-
caldessa de la capital de l'Alt Em-
pordà ja ha deixat clar que l'estra-
tègia municipal passa per buscar
finançament més enllà de l'àmbit
públic, incentivant complicitats
amb empreses i el sector turístic de
la comarca. 

Finalment, ahir Enric Millo va
donar a conèixer que el Govern es-
tatal ha incorporat una nova par-
tida de mig milió d'euros pel pro-
jecte, que té previst museïtzar la
casa natal del pintor, conservant al-
gunes parts originals de l'immoble.
L'espai, que explicarà l'entorn de
Dalí també vol ajudar a que els in-
teressats redescobreixin la Figue-
res modernista. 

FIGUERES | ACN/DdG

El projecte s’arrossega
des del 2008 i preveu
museïtzar l’immoble on va
néixer l’artista de Figueres



Els comptes de
l’Estat inclouen
500.000 euros
per rehabilitar
la casa de Dalí

BBOOTTIIGGAA ii TTAALLLLEERR
DDEE BBIICCIICCLLEETTEESS

en ple rendiment
Situada a rodalies de Girona

EESS TTRRAASSPPAASSSSAA

Interessats truqueu al: 667700 5577 8822 2288

CUJEDA
Resaltado



UNIÓ DE FEDERACIONS ESPORTIVES DE CATALUNYA www.ufec.cat

EsportsUFEC

Diari de Girona ■DIVENDRES, 28 D’AGOST DE 201532

DIARI DE GIRONA

El gran mestre paraguaià del club Mollet, Axel Bachmann,
ha estat el guanyador de l'Obert Internacional de Figueres
2015 amb una puntuació de 7 punts, però amb un millor
coeficient de desempat que el segon classificat, el gran mes-
tre del Banyoles Levan Aroshidze. El tercer lloc ha estat pel
mestre internacional francès Manuel Valles, mig punt per
baix dels dos primers. El primer gironí va ser el MC Pol Sa-
brià (Santa Eugènia) amb 6 punts i 9è de la classificació ge-
neral final.

El paraguaià Axel Bachmann
guanya l’Obert de Figueres

DIARI DE GIRONA

El Club ACESUB Girona organitza, el 6 de setembre, una
de les proves de la Copa Catalana de fotografia subaquàtica,
dedicada a la temàtica de peixos, amb la col·laboració del Club
ACAS Costa Brava.  Aquesta selectiva es farà a la zona com-
presa entre l’Estartit i l’Escala. La trobada començarà a les 8
h a l’International Diving Center, a l’Escala, i l’embarcament
es farà a les 9 h. Els concursants hauran de sotmetre a la re-
visió del jurat dues imatges de peixos sencers, dues de pei-
xos retratats en part i unes altres dues de lliures.

L’ACESUB Girona organitza 
una prova de la Copa Catalana

DIARI DE GIRONA

La segona prova del Campionat de Catalunya d’Eslàlom
es va celebrar el 8 d’agost a Maçanet, organitzada per l’es-
cuderia Peuabaix.  En turismes la victòria se la va adjudi-
car l’actual campió de Catalunya, Daniel Balasch (Mitsu-
bishi EVO IX), seguit per Joan Serrat (Mitsubishi EVO IX),
segon, i Pau Frigola (Mitsubishi EVO IX).  Entre els Car Cross
la victòria va ser per a David Casadevall (Speed Car Xtrem).
El van acompanyar al podi Jordi Pujol (Demon Yamaha) i
Nil Solans (Demon Yamaha), segon i tercer respectivament.

Celebrat el tercer Eslàlom 
de Maçanet de la Selva

DIARI DE GIRONA

Cervià va viure dissabte una nova
tarda de BTT organitzada pels clubs
Cervià de Ter BTT i Esquenapelats.
Ambdós clubs van dissenyar un cir-
cuit d’uns 5 km molt divertit amb
corriols de tota mena que va aco-
llir uns 150 ciclistes, i que podien es-
collir entre participar de manera in-
dividual, per parelles o per equips
de tres corredors masculí, femení

o mixt.  Un dels al·licients van ser els
relleus, que van fer la cursa encara
més atractiva. Quatre hores més
tard es van proclamar els guanya-
dors finals i absoluts de cada cate-
goria., on Jofre Cullell (Megamo RC
Team) va ser qui va donar la volta
més ràpida al circuit. Els organit-
zadors tenen previst organitzar
una lligueta per al 2016 amb un ca-
lendari de diverses proves a les co-
marques gironines. 

Jofre Cullell fa la volta
més ràpida a les 4 hores
de resistència de Cervià
CICLISME

La Travessia 2015 l’Escala–Roses
es va disputar dissabte passat amb
la participació d’uns 200 nave-
gants entre kite, windsurf, vela
lleugera de tot tipus, catamarans i
creures. 

A les 14 h es donava la sortida
davant la platja del Riuet, entre la
Ballena Alegre i l’Escala. Aquest ha
estat un any de rècords. El rècord
absolut el té un kite, Thierry Gayf-
fier, amb poc més de 18 minuts,
mentre que el rècord per als wind-
surf el té Marc Paré, amb menys de
20 minuts. 

Els guanyadors en les diferents
modalitats van ser Marc Paré a
windsurf; Thierry Gayffier a kite;
Laurent Vigo a vela lleugera; Josep
Maria Isern a catamarà; Jordi Bat-

lle al Memorial Eloi Borràs (cre-
uer); Marc Paré, primer soci del
GEN; Anna Isern, a categoria fe-
menina; Adrià Parcerisas, com a
últim i més esforçat, així com tam-

bé es va endur el premi al més jove,
Isidre Blanch i Laurent Vigo van ser
els més veterans, mentre que Jor-
di Fraguas en windsurf es va endur
el Trofeu Vintage. 

La Travessia l’Escala-Roses
reuneix 200 navegants
Marc Paré (windsurf) i Thierry Gayffier (kite) van ser dos dels grans

triomfadors de la prova en un any on van aconseguir batre rècords


MARIA GÓMEZ

VELA

CUJEDA
Resaltado



Viernes 28 de agosto de 2015 ELPAÍS 3

Los municipios buscan controlar la 
llegada de turistas a ríos y pozas

D. F. G., Barcelona 
La creciente afluencia masiva de bañistas en 
los ríos y pozas de las comarcas del interior, 
algunas de ellas en espacios naturales protegi
dos, ha llevado a los ayuntamientos ha poner

en marcha medidas para limitar su número 
en el futuro, ante el riesgo de que la presión 
turística ponga en peligro el atractivo de es
tos espacios, además de su ecosistema. Los 
Consistorios habilitan aparcamientos cerca-

nos a las zonas de visita, al tiempo que limi
tan el estacionamiento fuera de estos espa
cios. Los Mossos d'Esquadra y Agentes Rura
les, asimismo, ayudan a las Administraciones 
municipales a vigilarlos.

Bañistas en la riera de Merlès (Berguedà). / albert alemany

Uno de los Ayuntamientos que 
ha tomado cartas en el asunto es 
el de Arnes. Este municipio de la 
comarca de la Terra Alta recibe 
un número creciente de bañis
tas, atraídos por la belleza del 
vecino Parque Natural dels Por
ts y el río Estrets. Su alcalde, 
Francesc Xavier Pallarès, plan
tea abrir un estacionamiento el 
próximo verano, cerca del par
que. Tras su puesta en marcha, 
el acceso del tránsito motoriza
do quedará limitado a la capaci
dad del aparcamiento. “Se pon
dría un vigilante en el camino de 
acceso. Con uno solo sería fácil 
de controlar”, explica el regidor, 
aunque matiza que aún debe 
“pactar esta medida con el sec
tor turístico”.

Algunos Consistorios ya cuen
tan con experiencia en esta polí
tica. La Riba (Alt Camp) la aplica 
desde el pasado agosto. Este mu
nicipio abrió un aparcamiento a 
medio camino de la zona urbana 
y el área de baño del río Brugent, 
uno de sus atractivos turísticos. 
Joan de la Puente, su alcalde, 
asegura que tras su puesta en 
marcha la afluencia de visitan
tes ha caído entre un 35% y un 
40%. “Hay unos cuantos menos 
de los que solíamos tener, entre 
600 y 1.000”, abunda. Los visitan
tes deben dejar el coche allí, o en 
el núcleo urbano, recorriendo a 
pie todo el camino hasta el río.

Xavier Font, profesor de la 
Universitat de Barcelona, sostie
ne que los estacionamientos re
ducen el número de visitantes 
que accede a estos parajes natu
rales. “A pie el acceso está garan
tizado, pero el aparcamiento li
mita la entrada con el coche”, 
explica. Font, jefe de la oficina 
técnica de turismo de la Dipu-

tación de Barcelona, añade que 
también es útil que haya “luga
res más cercanos al aparcamien
to, más masificados, y otros más 
alejados”, al que no lleguen tan
tos visitantes.

La respuesta de los Consisto
rios, sin embargo, no se limita a

usar los estacionamientos como 
filtros del turismo. Joan Roma, 
alcalde de Borredà (Berguedà), 
relata una batería de políticas pa
ra frenar el flujo de visitantes al 
espacio de interés natural de la 
riera de Merlès, que ha llegado a 
las 3.000 personas durante al-

gún fin de semana de agosto. En
tre ellas, “prohibir el estaciona
miento”, “impedir el paso de au
tocares”, o la coordinación entre 
municipios, Mossos d'Esquadra 
y Agentes Rurales para vigilar la 
zona. Algunos de los habitantes 
de Borredà están indignados. Es 
el caso de Xavier Puigcercós, 
que regenta un cámping allí. Ase
gura que una fracción de los 
cientos de familias que acuden a 
la riera de Merlès “dejan la basu
ra tirada y aparcan sobre los 
campos de cultivo”.

Otros pueblos han tomado 
medidas extremas. El Consisto
rio de Campdevànol (Ripollès) 
aprobó el pasado marzo una mo
ratoria de dos años para el baño 
en el vecino torrente de la Caba
na, después de debatir con los 
vecinos posibles soluciones a la 
saturación de este espacio flu
vial. “Queríamos evitar que la 
gente se bañe y haga picnic”, ex
plica Maria Sau, concejal de tu
rismo del municipio. El Ayunta
miento también ha limitado la 
entrada de coches a dos aparca
mientos de pago.

Especies invasoras
La aglomeración de visitantes 
en los torrentes no afecta sólo al 
atractivo turístico de estos espa
cios. Con los turistas, especies 
invasoras como el cangrejo rojo, 
de origen norteamericano, han 
llegado a la riera de Merlès, ase
gura Núria Valls, bióloga de la 
Asociación de Defensa y Estudio 
de la Fauna y Flora Autóctona. 
Algunos visitantes, apunta, “los 
traen en coche”. Estos cangre
jos, además, “traen un hongo 
que mata a la especie autóctona, 
que no tiene defensas”.

Tres mociones del Parlament 
piden más dinero para Mataró
El plan de estabilidad aún no ha sido aprobado por Salud

Viene de la página 1

El año pasado, el Consorcio Sani
tario del Maresme registró un 
déficit de dos millones de euros. 
Según la ley, los centros sanita
rios públicos concertados tienen 
una autonomía de gestión espe
cial siempre y cuando no sufran 
déficit. Si hay una desviación, los 
centros deben poner en marcha 
un plan de estabilidad para evi
tar ser intervenido por parte de 
la Generalitat.

Conillera se encontró el plan 
realizado por el equipo del ante
rior gerente, Joaquim Esperal-

ba, quien se jubiló. La propuesta 
fue votada favorablemente por 
los miembros del Consejo Rec
tor y la abstención de los repre
sentantes del Ayuntamiento. La 
hoja de ruta para sanear las fi
nanzas, que establece un térmi
no de tres años, fue aprobado 
por el consejo rector del Consor
cio y fue remitido a la Generali
tat la semana pasada.

Una portavoz del departa
mento de Economía explicó que 
el Gobierno catalán estudiará 
las medidas en el seno de una 
comisión delegada interdeparta-

mental, conformada por miem
bros de los gabinetes de Econo
mía y Salud. Se espera que emi
tan un concepto en septiembre, 
es decir, a posteriori de la ejecu
ción de las medidas como el tras
lado de camas desde el centro de 
Sant Jaume hacia el hospital de 
Mataró.

El hospital atribuye su delica
da situación financiera a lo que 
considera “una histórica 
infrafinanciación” por parte del 
CatSalut, que según una audito
ría externa con fecha de 31 de 
diciembre de 2013 ascendía a 34

millones de euros. Este dinero 
corresponde, según CATAC a in
versiones hechas por el Consor
cio que en realidad tenía que ha
cer el CatSalut.

El comité de empresa siem
pre ha sostenido que el hospital 
recibe una partida muy inferior 
a la de otros centros del entorno 
que tienen la misma compleji
dad a pesar de hacer más activi
dades que ellos. La aportación 
del CatSalut al centro ha dismi
nuido casi un 14% en los últimos 
cinco años.

El Parlament ha aprobado en 
los últimos dos años tres mocio
nes solicitando más recursos pa
ra el Consorcio, la última del pa
sado 2 de julio. En una de ellas, 
que no ha sido cumplida, se ins
taba al Gobierno catalán a pro
gramar, en el término de tres me
ses, “el calendario de aportacio
nes extraordinarias destinadas a 
sanear todo el déficit estructural 
del Consorcio”.

CATALUÑA

La Generalitat 
fumiga el área 
con caracol 
manzana 
del Empordà

DAVID GARCÍA, Barcelona 
La Generalitat y los profesio
nales agrarios trataron el pa
sado martes con saponina el 
área de 2,9 hectáreas de su
perficie en los municipios de 
Palau-sator y Fontanilles 
afectada por el caracol man
zana. Esta especie invasora 
ya ha causado graves daños 
en los arrozales del Delta del 
Ebro y la tarde del pasado 12 
agosto fue detectada en terre
nos agrícolas del Baix 
Empordà.

El tratamiento con este 
producto con efectos simila
res al jabón se realizó con un 
helicóptero para evitar la en
trada de maquinaria terres
tre en el área afectada, lo que 
podría provocar la propaga
ción de la especie invasora.

No es la primera vez que 
se recurre a la saponina para 
erradicar la propagación de 
este molusco. De hecho, ya 
ha sido utilizada en los cam
pos del Delta del Ebro, donde 
se demostró que tenía una 
efectividad cercana al 60%.

Hasta ahora se han detec
tado en los campos gerunden
ses cuatro caracoles manza
na adultos y 28 puestas.

Denunciados 
los promotores 
de la ‘caza 
de patos’ 
de Roses

OLGA CHEN, Barcelona 
El pasado 16 de agosto, duran
te la tradicional caza de patos 
que se celebra durante la Fies
ta Mayor de Roses una chica 
fue capturada en imágenes de 
vídeo utilizando uno de los ani
males para asestarle un golpe 
a la persona que sostenía la 
cámara, un activista defensor 
de los animales. La ONG Libe
ra! ha decidido presentar una 
denuncia administrativa con
tra los promotores de esta ce
lebración.

Concretamente, Libera! pi
de la apertura de un expedien
te sancionador a “todos los res
ponsables de la infracción, 
por acción y omisión, incluida 
la persona agresora, la enti
dad organizadora [la Asocia
ción Amigos de las Fiestas y 
Tradiciones de Roses] y, en su 
caso, al Ayuntamiento de Ro
ses” por una vulneración con
tra la Ley de Protección de los 
Animales al utilizar los patos 
con un fin recreativo.

La caza de patos consiste 
en lanzar 50 patos desde una 
barca al mar, con el objetivo 
que sean perseguidos y atrapa
dos por los bañistas partici
pantes.
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ANIMALISTAS DENUNCIAN A LA GENERALITAT LA "EMPAITADA D'ÀNECS" DE ROSES

La asociación animalista Libera! ha presentado una denuncia ante el
Departamento de Territorio y Sostenibilidad contra los promotores de la
"empaitada d'ànecs", una tradición de Roses (Girona) que consiste en lanzar
patos al agua para que los atrapen los bañistas. 

Según ha informado la asociación en un comunicado, la denuncia pide a la
Generalitat que abra expediente sancionador a los organizadores Asociación de
Amigos de las Fiestas y Tradiciones de Roses por entender que el festejo
vulnera la normativa sobre protección de animales. 

Además, Libera! pide al Departamento de Territorio que abra una investigación
para identificar a una persona que en la última edición de la "empaitada" lanzó un
pato contra un activista que estaba grabando el acto, por si puede ser
sancionada por maltratar al animal. 

La asociación, que ha aportado una copia del vídeo que muestra esos hechos, ha
recogido 70.000 firmas a través de la organización change.org para que se
ilegalice la tradición de Roses, tras recordar que festejos similares ya se han
suprimido en poblaciones como L'Escala (Girona), Sagunto (Valencia) o Pica Fort
(Mallorca).



EL PAÍS

LIBERA! DENUNCIA ELS PROMOTORS DE LA ‘CAÇA D’ÀNECS’ DE ROSES

Captura de pantalla del vídeo de l'agressió animal. 

El 16 d'agost passat, durant la tradicional caça d'ànecs que se celebra durant la
festa major de Roses (Girona), una noia va ser capturada en unes imatges de
vídeo utilitzant un dels animals per donar un cop a la persona que aguantava la
càmera, un activista defensor dels animals. L'ONG Libera! ha decidit denunciar els
promotors d'aquesta celebració i ha sol·licitat que s'aclareixin els fets que van
passar durant la caça, per poder identificar la dona protagonista de
l'enregistrament, que ja ha tingut més de 110.000 visualitzacions. 

[embedded content] 

Concretament, Libera! demana l'obertura d'un expedient sancionador a "tots els
que resultin responsables de la infracció, per acció i omissió, inclosa la persona
agressora, l'entitat organitzadora –l'Associació Amics de les Festes i Tradicions
de Roses– i, si s'escau, a l'Ajuntament de Roses" per una vulneració contra la Llei
de Protecció dels Animals en utilitzar els ànecs amb una finalitat recreativa. 

L'ONG també denuncia que en altres localitats com Sagunt (València), Can
Picafort (Mallorca) i l'Escala (l'Alt Empordà), on tradicionalment es feia la mateixa
celebració, ja s'han adoptat mesures, com la utilització d'ànecs de goma o
pilotes, com a substituts dels animals vius. 

La notícia ha recorregut el món i el vídeo ha estat publicat en mitjans
internacionals com The Mirror (Regne Unit) , de la mateixa manera que la
indignació per la crueltat de les imatges també ha portat a la creació d'una petició
a l'Ajuntament de Roses, via change.org , per eliminar la celebració. La iniciativa
ja ha rebut més de 70.000 signatures. 

La caça d'ànecs consisteix a llançar un total de 50 ànecs des d'una barca al mar,
amb l'objectiu que siguin perseguits i atrapats pels banyistes participants, que
reben un premi si aconsegueixen caçar un dels animals.



LA VANGUARDIA

ANIMALISTES DENUNCIEN A LA GENERALITAT LA "EMPAITADA D'�NECS" DE ROSES

Barcelona, 27 ago (EFE). L'associació animalista Libera! ha presentat una
denúncia davant el Departament de Territori i Sostenibilitat contra els promotors
de la "empaitada d'ànecs", una tradició de Roses (Alt Empordà) que consisteix a
llançar ànecs a l'aigua perquè els atrapin els banyistes. 

Segons ha informat l'associació en un comunicat, la denuncia demana a la
Generalitat que obri expedient sancionador als organitzadors Associació d'Amics
de les Festes i Tradicions de Roses per entendre que la celebració vulnera la
normativa sobre protecció d'animals. 

A més, Libera! demana al Departament de Territori que obri una investigació per
identificar una persona que en l'última edició de la "empaitada" va llançar un ànec
contra un activista que estava gravant l'acte, per si pot ser sancionada per
maltractar l'animal. 

L'associació, que ha aportat una còpia del vídeo que mostra aquests fets, ha
recollit 70.000 firmes a través de l'organització change.org perquè s'il·legalitzi la
tradició de Roses, després de recordar que celebracions similars ja s'han suprimit
en poblacions com L'Escala (Alt Empordà), Sagunt (València) o Pica Fort
(Mallorca).



L'ECONÒMIC

CONVENIS AMB EL COMERÇ DE ROSES I FIGUERES

El director general de Comerç, Josep Maria Recasens, ha formalitzat la signatura
de dos convenis de dinamització comercial a Figueres i Roses, per al foment del
comerç urbà en aquests municipis. L'objectiu d'aquests convenis que la
Generalitat ha signat amb els Ajuntaments i amb les associacions de comerciants
és “crear sinergies comercials urbanes capaces de donar resposta a les
necessitats actuals dels consumidors i conveRTir els centres comercials a cel
obert en motor de la revitalització comercial i urbanística del seu entorn”, segons
va informar ahir el Departament d'Empresa i Ocupació. Això es tradueix en una
subvenció de 35.000 euros en el cas de Figueres, i de 15.000 en el cas de Roses.



EUROPA PRESS

ASOCIACIÓN ANIMALISTA LIBERA! DENUNCIA A LOS PROMOTORES DE LA PERSECUCIÓN DE PATOS DE
ROSES (GIRONA) POR MALTRATO ANIMAL

Actualidad Agenda ONG y Asociaciones 
BARCELONA, 27 Ago. (EUROPA PRESS)  

   La asociación animalista Libera! ha denunciado ante la Conselleria de Territorio
y Sostenibilidad a los promotores de la persecución de patos celebrada en Roses
(Girona) el 16 de agosto para que abra una investigación por la agresión a un
pato. 

   Según ha informado Libera! este jueves en un comunicado, una persona que
participaba en este acto tradicional de captura a nado de patos utilizó un animal
vivo para golpear a un activista animalista que la estaba grabando. 

   Ha pedido que se abra un expediente sancionador a "todos los que resulten
responsables de la infracción, por acción y omisión, incluida la persona agresora,
la entidad organizadora la Asociación de Amigos de las Fiestas y Tradiciones de
Roses y el Ayuntamiento" por considerar que esta práctica vulnera la Ley de
Protección de los Animales. 

   Libera! ha denunciado las agresiones a patos que se producen en la
persecución, la falta de control y protección a los animales y la vulneración de la
normativa vigente los artículos 2 y 5 del Decreto Legislativo 2/2008, de 15 de
abril "por el solo hecho de utilizar patos para una actividad recreativa". 

   La entidad que ha iniciado una recogida de firmas en contra de este acto en
la plataforma 'change.org', con cerca de 70.000 firmas en diez días, ha
recordado que en Sagunto (Valencia), Picafort (Mallorca) y la Escala (Girona), ya
se han sustituido a los patos por animales de goma o pelotas en la persecución.



EMPORDÀ

LA GENERALITAT SIGNA CONVENIS AMB ROSES I FIGUERES PER IMPULSAR EL COMERÇ

En el marc d'una visita a l'Alt Empordà, el director general de Comerç, Josep
Maria Recasens, ha formalitzat la signatura de sengles convenis de dinamització
comercial a Figueres i Roses, per al foment del comerç urbà en cadascun
d'aquests municipis. L'objectiu d'aquests convenis „que la Generalitat subscriu
amb els respectius consistoris i associacions de comerciants locals„, és crear
sinergies comercials urbanes capaces de donar resposta a les necessitats actuals
dels consumidors i convenir els centres comercials a cel obert en motor de la
revitalització comercial i urbanística del seu entorn. 

Una de les prioritats del Departament d'Empresa i Ocupació en matèria de comerç
és potenciar la cooperació entre les petites i mitjanes empreses comercials que
contribueixen a la renovació de l'activitat comercial, impulsar la renovació i la
innovació en el sector i vehicular la col·laboració amb altres administracions per a
la dinamització dels centres comercials urbans. L'objectiu d'aquest programa és
donar suport als ajuntaments i les associacions de comerciants de Catalunya per
a la consolidació dels Centres Comercials a Cel Obert de Catalunya (CCCO). 

Signatura a Figueres 

Acompanyat del director dels serveis territorials d'Empresa i Ocupació a Girona,
Ferran Roquer, Recasens ha iniciat la jornada al consistori de Figueres, on
juntament amb l'alcaldessa, Marta Felip, i el vicepresident de Comerç Figueres
Associació, Lluis de Anguera Marin, han signat el conveni per consolidar el
projecte de centre comercial a cel obert a la ciutat. 

El pla d'actuacions impulsat per l'entitat Comerç Figueres Associació inclou la
targeta "Empordà card", accions com la Dalirium 2.0, les Firarambla d'hivern i
d'estiu, el Festival Internacional del circ, el concurs d'aparadors del festival del
circ, les "Empodoneses",la cursa de Sant Josep i la fira Brunyol, Sant Jordi, les
Justes i Sant Jaume, el Comerç Fashion Day, i la Fira Amics Sant Baldiri. El pla
també preveu l'acció "tastets surrealistes", el concurs d'aparadors surrealistes, el
Festival Acústica, el concurs d'aparadors Mostre de l Vi de l'Empodrà, accions de
fidelització, la campanya de Nadal, accions publicitàries diverses, la revista
suplement Comerç Figueres així com dinamització de les xarxes socials i 2.0, web
i app. 

De la seva banda, l'Ajuntament de Figueres reitera el seu suport al sector
comercial per a seguir treballant en la consolidació del centre comercial a cel
obert. Així mateix, tant el Departament d'Empresa i Ocupació –a través del
Consorci de Comerç, Artesania i Moda com l'Ajuntament es comprometen de
forma bilateral, a col·laborar en la difusió, promoció i coordinació d'aquest pla
d'actuacions. El Departament d'Empresa i Ocupació –a través del Consorci de
Comerç, Artesania i Moda (CCAM) aporta al projecte, d'un pressupost total de
220.250 euros, una subvenció de 35.000 euros. 

Roses 

Posteriorment, Recasens s'ha traslladat a Roses on ha signat un conveni de
dinamització comercial amb l'alcaldessa, Montserrat Mindan, i amb el president de
l'Associació de Comerciants de Roses, Miquel Gotanegra, per impulsar el centre
comercial a cel obert de la ciutat. 

Amb un pressupost total de 30.375 euros, el pla d'actuacions impulsat per
l'Associació de Comerciants de Roses, contempla accions com la Fira festa del
mar, la campanya d'estiu, les Fires d'Estiu, o la campanya de Nadal. El pla també
preveu la difusió de la newsletter mensual, tòtems publicitaris, el club d'associats,
així com la coordinació de les accions de dinamització. El Departament d'Empresa
i Ocupació aporta 15.000 euros al pla en el marc del programa de Dinamització de
zones d'alta concentració comercial del pla d'incentius de comerç, serveis,
artesania i moda.



EMPORDÀ

NELSON RODRÍGUEZ ENTRENARÀ EL FUTBOL SALA VILAFANT

À El Futbol Sala Vilafant ha posat punt final a la incertesa sobre el seu futur i
seguirà endavant, com a mínim, una temporada més. La baixa del patrocinador
principal, Naturopathic, feia trontollar la viablitat del club, que els darrers dies ha
pogut tancar un acord de col·laboració amb l’empresa vilafantenca Fricafor perquè
sigui el seu patrocinador principal. 

El conjunt vilafantenc seguirà a Lliga Nacional Catalana –l’equip ha iniciat els
entrenaments aquest dilluns– i el nou entrenador serà Nelson Rodríguez, jugador
de l’equip fa dues temporades i que actualment milita al Base Roses. “Hem
passat un estiu complicat, agraïm molt a l’empresa Fricafor. Mai havíem perdut
l’esperança que el club continués existint, estem molt animats”, explica Jaume
Abulí, membre de la junta directiva. 

Podeu ampliar la informació esportiva de la comarca a l'edició impresa de
l'EMPORDÀ. Podeu descarregarla des del nostre quiosc a Orbyt .



9 DIARI

AVARADA LA NOVA EMBARCACIÓ ENCARREGADA DELS CAMPS DE BOIES DE ROSES

 Aquest dimecres ha tingut lloc a les instal·lacions del Port Esportiu de Roses el
“bateig” de la nova embarcació “Port Roses Tres”, adquirida per dur a terme el
control i el barqueig de terra propis del nou sistema de fondeig de Roses,
implantat en compliment de les recentment renovades lleis de Costes i de
Navegació Marítima.Des de finals del mes de juny, l'empresa municipal Port de
Roses SA, s'ha fet càrrec de la instal·lació i gestió del nou servei de fondeig
destinat a satisfer la demanda de les embarcacions que naveguen pel litoral
rosinc. L'Ajuntament de Roses ha inclòs en el Pla d’Usos de Platges del municipi
l’establiment dels anomenats “camps de boies”, amb els quals s'han regulat els
punts de fondeig que cada espai posa a disposició dels navegants, dels quals
poden fer ús en format de lloguer. En total s'han instal·lat 187 boies repartides
en set camps de boies a Canyelles Petites, Bonifaci, Canyelles Grosses o
Almadrava, Montjoi, Calitjàs, Pelosa i Jòncols, la major part d'elles a les tres cales
urbanes. Els “trens de fondeig” s’han adaptat a les característiques pròpies de
cada espai i cada camp de boies s’ha dimensionat en funció de la viabilitat i
sostenibilitat econòmica i del respecte per a la salvaguarda dels valors ambientals,
tant pel que fa a les cales urbanes com per a la resta. Nova embarcació destinada
al servei de fondeig La nova embarcació que avui s'incorpora al servei és
d'estructura semirígida i té 7,30 metres d'eslora, està dotada d'un motor de
200cv de potència i compta amb l'equipament necessari en matèria de seguretat i
comunicacions per atendre les funcions a desenvolupar. Tota la gestió i
informació sobre els serveis portuaris, amarratges i fondejos, reserves i venda de
drets preferents d’ús, es desenvolupen a les oficines del port i a través de la
pàgina web (www.portroses.com). Actualment la societat municipal Port de Roses
S.A, compta amb una plantilla fixa de 13 llocs de treball, entre personal de
direcció, administratiu, de vigilància i de marineria, en aquest cas amb diferents
especialitzacions, patrons i submarinistes. En temporada d’estiu aquesta plantilla
arriba a les 24 persones.  



FEDERACIÓ D' HOSTELERIA DE LES COMARQUES DE GIRONA

UNA EMBARCACIÓ CONTROLARÀ EL NOU SISTEMA DE FONDEIG A ROSES

 Diari de Girona. Des de finals de juny el port de Roses s'encarrega del servei,
que ha instal·lat 187 boies a set cales. El port de Roses va fer ahir al matí el
«bateig» de l'embarcació que ha adquirit per fer el control i seguiment de nou
sistema de fondeig implantat a finals de juny al municipi. L'Ajuntament de Roses
ha inclòs al Pla d'Usos de Platges l'establiment dels anomenats camps de boies,
amb els qual s'han regulat els punts de fondeig que cada espai posa a disposició
dels navegants, que en poden fer ús a través del lloguer. En tota, s'han instal·lat
187 boies repartides en set cales (Canyelles Petites, Bonifaci, Almadrava, Montjoi,
Calitjàs, Pelosa i Jóncols. Els «trens de fondeig» s'han adaptat, asseguren, a les
característiques de cada espai tant per la sostenibilitat econòmica com ambiental
de la zona. Les reserves dels fondejos es poden tramitar a través del web de
l'autoritat portuària.  
 Font:



VILA DE ROSES

CURSOS PROMOCIÓ ECONÒMICA DE ROSES TARDOR 2015

 CURS DE FRANCÈS NIVELL A1Període d'inscripció: del 14 de setembre al 3
d'octubre de 2015Per a més informacióCURS D'ANGLÈS NIVELL A2Període de
preinscripció: del 14 al 25 de setembre de 2015Prova de nivell: 28 de setembre
de 2015Període d'inscripció: de l'1 al 3 d'octubre de 2015Per a més
informacióCURS D'ALEMANY NIVELL A1Període d'inscripció: del 14 de setembre al
3 d'octubre de 2015Per a mes informacióCURSOS D'ALFABETITZACIÓ
DIGITALPeríode d'inscripcióGrup A: del 14 de setembre al 13 d'octubre de
2015Grup B: del 14 de setembre al 16 de novembre de 2015Per a més
informacióCURS D'ÚS D'INTERNETPeríode d'ìnscripció: del 14 de setembre al 2 de
novembre de 2015Per a més informacióCURS DE FULL DE CÀLCULPeríode
d'inscripció: del 14 de setembre al 26 d'octubre de 2015Per a més
informacióCURS DE PROCESSADOR DE TEXTOSPeríode d'inscripció: del 14 de
setembre al 9 de novembre de 2015Per a més informacióTALLERS
D'EMPRENEDORIA I CREACIÓ D'EMPRESAPeríode d'inscripció: del 14 de setembre
al 22 d'octubre de 2015Per a més informacióLloc i horari de les incripcions:Servei
d'Atenció al Ciutadà de l'Ajuntament de Roses SAC (Pl Catalunya, 12) de dilluns a
divendres de 9 a 14h o via web: http://eajuntament.roses.cat:8018Comparteix
això:GoogleFacebookTwitterLinkedInPinterestVila de RosesLike this:M'agrada
S'està carregant...Relacionats



VILA DE ROSES

CAMPIONAT DE FUTVÒLEI A EMPURIABRAVA ORGANITZAT PER UNA EMPRESA DE ROSES

 DH Sports, empresa de Roses especialista en esdeveniments esportius
organitza un campionat de FutVòleiEl FootVolley o el Vòlei jugat amb totes les
parts del cos menys les mans és un esport originari de Brasil. Fa uns any es van
celebrar campionats de futvòlei a les platges de Roses, “concretament es van
jugar dos tornejos i, ara, des de DH Sport volem tornar a introduir aquest
esport a les nostres platges”, ha afirmat Dani Haro, gerent d’aquesta empresa de
Roses especialitzada en l’organització d’esdeveniments esportius, com ara el
recentment finalitzat campionat local Vòlei Platja Vila de Roses, que ha estat un
èxit en quant a participació.Aquest campionat de FutVòlei, que porta per nom
FootVolley WaveClub Open 2015 perquè es jugarà a les instal·lacions del
Windoor WaveClub d’Empuriabrava. El preu de la inscripció és de 20 euros que
inclou un pack de benvinguda i la possibilitat de guanyar uns premis més que
suculents. Per exemple, la parella guanyadora tindrà un vol gratuït al túnel de
vent Windoor, i el finalista podrà gaudir de l’experiència ‘SkimPool’.Cal destacar
que tots els participants i els seus acompanyants podran degustar un menú
especial, que consistirà en una barbacoa més beguda al preu de 10 euros.Les
inscripcions es poden a fer les instal·lacions del WaveClub, o bé mitjançant el mail
a reserve@windoorwaveclub.com.Cal destacar que es un campionat dirigit a
jugadors de majors de 18 anysComparteix
això:GoogleFacebookTwitterLinkedInPinterestVila de RosesLike this:M'agrada
S'està carregant...Relacionats



VILA DE ROSES

FESTA SOLIDÀRIA A PALAUSAVERDERA EN FAVOR DELS ANIMALS

 EmpordaNimals organitza aquest dissabte a Palausaverdera una festa solidària
per conscienciar contra l’abandó i el maltractament dels animalsL’Associació
Protectora d’Animals, EmpordaNimals, organitza aquest dissabte una festa
solidària a Palausaverdera amb dos objectius. El primer i principal “és
conscienciar a la gent contra l’abandó i el maltractament dels animals, així com
que les persones siguin responsables de tot el que comporta alhora d’adoptar un
animal”, han assenyalat des de l’entitat.Així mateix, aquesta protectora d’animals
amb seu a Roses i Palausaverdera vol aprofitar l’esdeveniment per donarse a
conèixer a la ciutadania, per si fos necessari fer ús dels seus serveis, com són
l’acolliment temporal de mascotes, atenció veterinària o l’adopció d’animals, entre
d’altres.Aquesta festa solidària que es durà a terme a la plaça Mirador de Palau a
partir de les 17 hores, està oberta a tothom que vulgui assistir, ideal per anar en
família i gaudir de la música que oferiran els grups Mad Monsterz, Olifant i el
cantautor rosinc Terry Patrick Ryan, per participar en els sortejos que tindran
com premi un curs de surf, una sortida en vaixell o una caixa d’ampolles de cava.
Obsequis gentilesa de Surfcity, Funfishing i Bar Gladiator. També hi haurà
activitats per a la mainada, com l’activitat ‘Pintacares’, i com no, servei de bar.
Així mateix, hi hauran ubicats diferents estands informatius sobre els
protagonistes de la festa, els animals.EmpordaNimalsL'Associació EmpordaNimals
neix d'una realitat ja existent des de fa diversos anys a Catalunya que és
l'augment de població d'animals abandonats. Des de fa temps, una sèrie de
persones unides per l'única fi d'ajudar a aquests animals, estan duent a terme
una labor d'acolliment temporal, atenció veterinària, adopció i seguiment
posterior de molts gossos i gats que ja ni els albergs poden agafar per la
saturació en les seves instal·lacions. A tots se'ls ha donat una segona
oportunitat de ser feliços. Aquesta tasca l'ha duen a terme a nivell particular en
cadascuna de les seves pròpies de les persones que integren l’associació.
EmpordaNimals disposa també amb una xarxa de cases d'acolliment on els
animals es reposen del trauma de l'abandó, i poden tornar a confiar en l'ésser
humà.Ens hem vist en situacions molt difícils, però la voluntat, la passió, la il·lusió
de trobarlos una nova família ens fa continuar.EmpordaNimals és una entitat
sense ànim de lucre, amb base a Roses i Palausaverdera , la finalitat de la qual
és promoure el respecte i l'afecte cap als animals des de tots els àmbits
socials.Per al compliment d'aquestes finalitats, porten a terme diferents
programes d'actuació que, en línies generals, es divideixen bàsicament en dues
branques:La conscienciació, prevenció i educar sobre l'afecte i el respecte cap als
animals, explicant, entre altres coses, que ells també sofreixen, que també
senten.Intentar pal·liar els efectes d'un dels pitjors problemes i maltractaments
que segueixen patint els animals de companyia i que no és un altre que l'abandó
en la via pública.Per aquests motiu, els integrants d’EmpordaNimals treballen per
oferir un REFUGI a aquells animals de companyia que, per desgràcia, han estat
abandonats o maltractats, i aquells animals que s’apropen a les nostres
instal·lacions acompanyat dels seus propis amos que, per diversos motius, ja no
poden o no desitgen seguir tenintlos. Llavors els atenen en la seva salut física i
psicològica mitjançant les cures pertinents, amb la finalitat de que estiguin en
condicions optimes per ser adoptats.EmpordaNimals diferents tasques de
conscienciació envers els animals, com són:Realitzar una campanya permanent de
xerradesRealitzar una labor de conscienciació a nivell de mitjans de
comunicacióTambé es realitzen reportatges per a mitjans de comunicació
escritCampanya de conscienciació en contra de l'abandó d'animalsCampanya de
conscienciació basada en cartells i fullets del refugi d'animals.Comparteix
això:GoogleFacebookTwitterLinkedInPinterestVila de RosesLike this:M'agrada
S'està carregant...Relacionats



VILA DE ROSES

LA GENERALITAT SIGNA CONVENIS AMB ELS AJUNTAMENTS I COMERCIANTS DE ROSES I FIGUERES PER
IMPULSAR PROJECTES DE CENTRES COMERCIALS

 L’objectiu d’aquests convenis és consolidar sinergies comercials urbanes capaces
de donar resposta a les necessitats actuals dels consumidors i convenir aquest
equipament comercial col·lectiu en motor de la revitalització comercial i urbanística
del seu entornMoment de la signatura del conveni a Roses entre Montse Mindan,
Josep Mª Recasens i Miquel GotanegraEn el marc d’una visita a l’Alt Empordà, el
director general de Comerç, Josep Maria Recasens, ha formalitzat la signatura de
sengles convenis de dinamització comercial a Figueres i Roses, per al foment del
comerç urbà en cadascun d’aquests municipis. L’objectiu d’aquests convenis —
que la Generalitat subscriu amb els respectius consistoris i associacions de
comerciants locals—, és crear sinergies comercials urbanes capaces de donar
resposta a les necessitats actuals dels consumidors i convenir els centres
comercials a cel obert en motor de la revitalització comercial i urbanística del seu
entorn.Una de les prioritats del Departament d’Empresa i Ocupació en matèria de
comerç és potenciar la cooperació entre les petites i mitjanes empreses
comercials que contribueixen a la renovació de l’activitat comercial, impulsar la
renovació i la innovació en el sector i vehicular la col·laboració amb altres
administracions per a la dinamització dels centres comercials urbans. L’objectiu
d’aquest programa és donar suport als ajuntaments i les associacions de
comerciants de Catalunya per a la consolidació dels Centres Comercials a Cel
Obert de Catalunya (CCCO).Signatura del conveni primer a Figueres i després a
RosesAcompanyat del director dels serveis territorials d’Empresa i Ocupació a
Girona, Ferran Roquer, Recasens ha iniciat la jornada al consistori de Figueres,
on juntament amb l’alcaldessa, Marta Felip, i el vicepresident de Comerç Figueres
Associació, Lluis de Anguera Marin, han signat el conveni per consolidar el
projecte de centre comercial a cel obert a la ciutat.El pla d’actuacions impulsat per
l’entitat Comerç Figueres Associació inclou la targeta “Empordà card”, accions
com la Dalirium 2.0, les Firarambla d’hivern i d’estiu, el Festival Internacional del
circ, el concurs d’aparadors del festival del circ, les “Empodoneses”,la cursa de
Sant Josep i la fira Brunyol, Sant Jordi, les Justes i Sant Jaume, el Comerç
Fashion Day, i la Fira Amics Sant Baldiri. El pla també preveu l’acció “tastets
surrealistes”, el concurs d’aparadors surrealistes, el Festival Acústica, el concurs
d’aparadors Mostre de l Vi de l’Empodrà, accions de fidelització, la campanya de
Nadal, accions publicitàries diverses, la revista suplement Comerç Figueres així
com dinamització de les xarxes socials i 2.0, web i app.De la seva banda,
l‘Ajuntament de Figueres reitera el seu suport al sector comercial per a seguir
treballant en la consolidació del centre comercial a cel obert. Així mateix, tant el
Departament d’Empresa i Ocupació –a través del Consorci de Comerç, Artesania i
Moda com l’Ajuntament es comprometen de forma bilateral, a col·laborar en la
difusió, promoció i coordinació d’aquest pla d’actuacions. El Departament
d’Empresa i Ocupació –a través del Consorci de Comerç, Artesania i Moda
(CCAM) aporta al projecte, d’un pressupost total de 220.250 euros, una
subvenció de 35.000 euros.Posteriorment, Recasens s’ha traslladat a Roses on
ha signat un conveni de dinamització comercial amb l’alcaldessa, Montserrat
Mindan, i amb el president de l’Associació de Comerciants de Roses, Miquel
Gotanegra, per impulsar el centre comercial a cel obert de la ciutat.Amb un
pressupost total de 30.375 euros, el pla d’actuacions impulsat per l’Associació de
Comerciants de Roses, contempla accions com la Fira festa del mar, la campanya
d’estiu, les Fires d’Estiu, o la campanya de Nadal. El pla també  preveu la difusió
de la newsletter mensual, tòtems publicitaris, el club d’associats, així com la
coordinació de les accions de dinamització. El Departament d’Empresa i Ocupació
aporta 15.000 euros al pla en el marc del programa de Dinamització de zones
d’alta concentració comercial del pla d’incentius de comerç, serveis, artesania i
moda.Comparteix això:GoogleFacebookTwitterLinkedInPinterestVila de RosesLike
this:M'agrada S'està carregant...Relacionats



EMPORDÀ DIGIAL

CONVENI PER DINAMITZAR EL COMERÇ DE ROSES

 La Generalitat de Catalunya, l’Ajuntament de Roses i l'Associació de Comerciants
signen un conveni de col·laboració que ha de servir per dinamitzar el comerç del
municipi. Un conveni que aportarà diners que han de servir per continuar ajudant
al comerç rosinc contribuint a modernitzarlo i treureli el potencial que
té.L'Ajuntament de Roses i la Direcció General de Comerç de la Generalitat de
Catalunya signen un conveni amb l'Associació de Comerciants de Roses per tal de
col·laborar plegats econòmicament per dinamitzar el teixit comercial del municipi.
Aquest conveni és una mostra de la col·laboració entre la part pública i la
privada.Amb aquest conveni la Generalitat de Catalunya aporta 15.000 euros,
una part del que costen totes les accions que emprèn l'Associació de
Comerciants de Roses. La intenció és que amb aquesta ajuda es puguin mantenir
aquelles activitats que han de contribuir a millorar el comerç de la vila.També ha
de servir perquè els comerciants de Roses trobin en la seva associació un punt
d'ajuda que els permeti informació i també formació. Per l’ajuntament de Roses,
que també col·labora amb aquest conveni, l'objectiu ha de ser que el comerç
rosinc pugui guanyarse la vida tant a l'estiu com a l'hivern.Amb la signatura
d'aquest conveni, l'Associació de Comerciants té les eines per poder treballar per
millorar el teixit comercial del municipi.



EMPORDÀ DIGIAL

PRIMERA OBRA DE TEATRE DE LA TEMPORADA AL TMR

 El Teatre de Roses enceta la programació amb la representació d'una obra actual
i divertida: ‘Els homes són de Mart i les dones són de Venus’. Aquesta obra, que
tracta de les relacions de parella, serà representada per l'actor Jordi Díaz.Tot i
que no ha començat la temporada teatral pròpiament dita, el teatre de Roses ja
ofereix una obra de teatre de primer nivell per anar obrint boca del que serà la
temporada teatral d'aquesta tardor. Aquest dissabte a dos quarts de deu del
vespre l'escenari del teatre acollirà ‘Els homes són de Mart i les dones són de
Venus’, una adaptació del best seller de John Gray adaptat al teatre per Paco
Mir.A Roses actuarà el conegut actor Jordi Díaz, que s'estrena com a intèrpret
d'aquesta obra que fins ara ha posat en escena als millors teatres de Barcelona
Jordi Martínez. Així doncs, arriba a Roses una obra que s'ha representat a
teatres com el Poligrama de Barcelona i que és considerada una peça teatral
divertida que aporta la guia per entendre la parella. A més, es tracta d'una
proposta cultural econòmica amb un preu de 12€ l'entrada el dia de l'obra.
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LA SUF CONTINUA AMB EL BALL A LA CIUTADELLA

 La SUF continuarà fent balls tot i no tenir edifici propi. L'entitat organitzarà
aquesta activitat a la sala d’exposicions de la Ciutadella mentre durin les obres
del nou edifici. El dia 6 de setembre l’associació ha organitzat una reunió per
parlar amb els socis.La SUF continua organitzant ball els caps de setmana a partir
del setembre, però al no disposar d'edifici propi, ja que la sala de la SUF ha estat
enderrocada a l'espera de la construcció del nou edifici, el ball es farà a la sala
d’exposicions de la Ciutadella de Roses.Així doncs, la SUF continua activa, tot i
que algunes de les activitats que s'oferien no es poden realitzar en aquest nou
emplaçament. Des de l'entitat han convocat una reunió general de cares del
proper 6 de setembre que ha de servir per explicar als socis en quin punt es
troben les obres de la nova SUF. La junta de l'entitat convida tant els socis com
els no socis a aquesta reunió que es farà a la sala d’exposicions de la
Ciutadella.Des de l'associació s'espera que les obres per tornar a construir la SUF
al centre del poble avancin a bon ritme i que es puguin recuperar totes aquelles
activitats que s'hi organitzaven el més aviat possible.
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